
PROTOKÓŁ nr XXIX/2021 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 15 lutego 2021 r. w godzinach 1500 – 1800 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Sylwester Cimochowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski.  

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Sławomir Sieczkowski 

22. Andrzej Turowski 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec poinformował, że obrady sesji 

realizowane są poza Urzędem Miejskim w sposób zdalny, za pośrednictwem środków 

porozumiewania się na odległość, ze względu na konieczność zabezpieczenia uczestnikom sesji 

bezpiecznych warunków procedowania w czasie pandemii koronawirusa COVID-19. W sali obrad 



znajdowały się wyłącznie osoby związane z zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, osoby 

referujące sprawy, udzielające wyjaśnień oraz przedstawiciele instytucji, jednostek 

organizacyjnych, których dotyczą sprawy będące przedmiotem obrad. Poinformował również,  

że sala została przed sesją odkażona. Powierzchnia sali pozwala na zachowanie bezpiecznych 

odległości uczestnikom sesji.  

 
Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 
 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXIX sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – 

Zastępcę Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta 

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, dyrektorów, 

kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, radców prawnych, naczelników 

i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. Powitał przedstawicieli prasy, radia i telewizji 

oraz internautów.  

Powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu 

Rady w obradach wzięło udział 23 radnych, w związku z powyższym istniało wymagane 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  

 

Wniosków do porządku obrad nie stwierdzono, wobec czego przyjęty został następujący 

porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXVIII/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 stycznia 

2021 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 27 stycznia 2021 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych.  

6. Informacja o obecnym stanie epidemicznym w mieście Suwałki. 

7. Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Suwałkach  

na obszarze Powiatu Suwałki za rok 2020.  

8. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 

radnego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia i zwrotu opłaty za korzystanie  

z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu 

sprzedaży w roku 2021. 



11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040.   

12.  Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

w sprawie przyjęcia Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny 

Suwalczanin”. 

13.  Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny 

Suwalczanin”. 

14.  Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych publicznym i niepublicznym 

przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom, w tym szkołom 

podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny i placówkom z terenu 

Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania 

tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 

15.  Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki środków finansowych na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów świadczeń przyznawanych  

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz warunków i sposobu ich przyznawania.  

16. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

17. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXVIII/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 stycznia 

2021 roku.    
 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XXVIII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  

12 lutego 2021 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXVIII/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 

 
Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 27 stycznia 2021 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.      

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                               

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 27 stycznia 2021 roku, została 

przyjęta. 

 



Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer nadmienił, że dokładnie 25 lat temu - w 1996 roku radni Rady 

Miejskiej w Suwałkach podjęli ważną uchwałę w zakresie ustanowienia Suwalskiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej. Radny poprosił Prezydenta o kilka słów na temat funkcjonowaniu 

Suwalskiej Strefy – jakie są tam realizowane inwestycje, jakie zadania. 

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał o pismo suwalskich harcerzy, skierowane  

do Przewodniczącego Rady Miejskiej i Prezydenta Miasta. Radny poprosił o odpowiedź,  

czy zostanie dotrzymana obietnica, dana harcerzom rok wcześniej o przejęciu budynku na ulicy 

Utrata.   

 

Mariola Brygida Karpińska odniosła się do udzielonego wywiadu portalowi Niebywałe 

Suwałki przez Zastępcę Prezydenta – Pana Romana Rynkowskiego oraz przez Pana 

Przewodniczącego Klubu „Łączą Nas Suwałki”, dotyczącego wyników nauczania  

w suwalskich placówkach oświatowych. Radna zwróciła uwagę na poziom nauczania,  

przedstawiając analizy, oparte na danych zamieszczonych na stronie OKE - Okręgowej Komisji 

Egzaminacyjnej – www.oke.łomża.pl. W przytoczonym przez radną wywiadzie Zastępca 

Prezydenta miał dobrze ocenić wyniki miejscowych szkół. W związku z tym radna postanowiła 

przytoczyć dane z dziewięciostopniowej, staninowej skali Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej 

w Łomży.  Z danych, które przedstawiła wynika, że suwalskie placówki wyprzedzają zarówno 

szkoły z Białegostoku, jak i z Łomży. Na przykład w Suwałkach, niski poziom - poniżej 4% 

ma szkoła romska na ul. Kościuszki. Radna wymieniła, na jakich poziomach nauczania 

znajdują się szkoły w Suwałkach. „Poziom z wynikiem niskim w Suwałkach ma 4 szkoły, poziom 

z wynikiem średnim 6 i poziom z wynikiem wysokim jedna. Czyli generalnie na 11 szkół jedna 

jest wysokim, średni ma 6 i 4 niski. Tak dla porównania miasto Białystok z niskim 4, z wynikiem 

średni 25 szkół i poziom wynikiem wysokim 25. To żeby jeszcze było dobrze, poziom na przykład 

w Łomży: z wynikiem niskim ma jedna szkoła, średni 5 i z wysokim też jedna. Na 11 szkół mamy 

90% na poziomie niskim i średnim”. 

Radna dodała, że szkoły w Suwałkach mają także niskie wyniki z egzaminu ósmoklasisty. 

Poprosiła o zbadanie, dokładne przyjrzenie się i przeanalizowanie wyników nauczania  

w suwalskich placówkach. 

 

Marek Zborowski-Weychman odniósł się do wypowiedzi radnej M. Karpińskiej 

stwierdzając, że w wywiadzie, którego udzielił portalowi suwałki.info. nie mówił o tym,  

że wyniki w szkołach suwalskich są dobre. Również nie padły słowa, które mówią o tym, 

 że radny przyjrzy się i zbada wyniki nauczania w szkołach, ponieważ takie sprawy nie leżą  

w jego kompetencji.  Poprosił o to, żeby radna Mariola Karpińska, przedstawiając statystyki 

dotyczące nauczania w szkołach miejskich nie cytowała słów, które nie padły w wywiadzie.  

 

Mariola Brygida Karpińska ad vocem stwierdziła, że została źle zrozumiana, ponieważ swoją 

wypowiedź odniosła tylko i wyłącznie do wywiadu Pana Wiceprezydenta z dnia 28 stycznia br.  

 

Adam Ołowniuk poruszył temat wniosku złożonego przez radnych Klubu PiS, dotyczącego 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Suwałkach, który wybrzmiał na łamach 

radia. Radny zapytał członków Klubu PiS, dlaczego atakują Ośrodek, skoro  

na poprzedniej sesji oceniali pozytywnie pracę nauczycieli. Stwierdził, że jest to nagonka 

http://www.oke.łomża.pl/


medialna i polityczna. Zacytował dokument członków Rady Pedagogicznej, który mówi,  

że Pani Wicedyrektor, o której jest mowa we wniosku nigdy nie uchybiła ani innym 

nauczycielem, ani tym bardziej uczniom, czy rodzicom. Nigdy nie uchybiła obowiązkom 

nauczyciela, a dzieci kształci w umiłowaniu ojczyzny, w atmosferze szacunku dla innych  

i dla siebie, kształtując postawy moralne i obywatelskie, zgodnie z ideą demokracji. Zgodnie  

z ideą demokracji, pokoju i przyjaźni między ludźmi. Nigdy nie jest agresywna w zakresie 

słownictwa, ani wulgarna. Radny przytoczył stanowisko Ośrodka, w którym mówi się o tym, 

że jest ona ofiarą rozgrywek politycznych i to ona jest szkalowana przez ludzi dążących  

do usunięcia jej z zajmowanego stanowiska. Następnie radny przedstawił kolejne pismo  

od rodziców wychowanków Ośrodka, w którym jest napisane, że Pani Wicedyrektor jest 

nauczycielem z powołaniem, z wielkim sercem do dzieci. W żaden sposób nie budzi zastrzeżeń 

jej praca, a wprost przeciwnie - są bardzo zadowoleni z dobrej zmiany, jaka nastąpiła  

w Ośrodku, co w dużej mierze jest zasługą Pani Wicedyrektor. Rady przytoczył także list 

otwarty Rady Rodziców, którzy wyrażają wielkie zaniepokojenie już wieloletnią, negatywną 

atmosferą wobec Ośrodka, sytuacją nieustannych konfliktów i systematycznych ataków  

na placówkę. Publikacje w mediach są niesprawiedliwe, są źródłem przykrości dla wielu osób.  

W ten sposób kształtowane jest w opinii publicznej przekonanie, że w Ośrodku dzieje się  

coś złego, a tak nie jest. Radny przypomniał, że rolą Ośrodka jest codzienna praca nauczycieli 

wraz z rodzicami i pracownikami Ośrodka, którzy wspólnie walczą o sprawność ruchową 

dzieci, które uczą się podstawowych czynności życiowych, uczą się jak żyć, kiedy zabraknie 

rodziców. Podsumowując poinformował, że Rada Rodziców apeluje i proponuje o społeczny, 

publiczny pakt dla Ośrodka. Wyciszenie emocji, wspólną pracę dla dobra dzieci,  

dla nauczycieli tej placówki, do której wszyscy są powołani, żeby dać im możliwość zajęcia się 

swoją pracą.  

 

Sławomir Sieczkowski poprosił o podsumowanie przez Prezydenta, po wystąpieniu 

przedstawiciela Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego w Suwałkach, a także Szpitala 

Wojewódzkiego, stanu epidemicznego w mieście Suwałki, w kontekście dzieci 

uczęszczających do szkół podstawowych. Przede wszystkim czy jest zagrożenie  

w którejkolwiek jednostce dla nauki stacjonarnej? Czy wiadomo, jaka jest sytuacja  

w poszczególnych szkołach? Radny zapytał o informację medialną z portalu suwałki24, 

dotyczącą kontroli Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Suwałkach, 

przeprowadzonej w Szkole Podstawowej nr 2.  Poprosił o przedstawienie sytuacji w ww. szkole 

oraz wiadomości na temat przeprowadzonej kontroli. 

 

Jacek Juszkiewicz odniósł się do wypowiedzi radego A. Ołowniuka, skierowanej  

do Klubu PiS i stwierdził, że Klubowi nie chodzi o sfery funkcjonowania Ośrodka. Nie jest  

to żadna walka polityczna.  Radny stwierdził, że jako obywatele, jako radni zobowiązani  

są do czuwania i zwracania uwagi, aby sprawy z zakresu etyki, czy złych postępowań,  

które nie do końca są akceptowalne, były przestrzegane. Ponieważ znieczulica i niereagowanie 

na pewne zachowania prowadzi niestety do destrukcji wartości społecznych. Radny zwrócił 

uwagę na dochodzące głosy ze strony niektórych pracowników Ośrodka, o krążącej „lojalce” 

do podpisywania, że ludzie są przerażeni i nie wiedzą, co z tym zrobić - czy podpisać, czy nie. 

Podsumowując swoją wypowiedź stwierdził, że oczywiście jest ważne, żeby Ośrodek dobrze 

funkcjonował, nie pogłębiając złych działań. Radny zapewnił, że Klub nie prowadzi w żaden 

sposób walki politycznej. 

 

 



Ad pkt. 6 

Informacja o obecnym stanie epidemicznym w mieście Suwałki. 

 

Maciej Bogdana Olesiński - Dyrektor Podlaskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia podziękował za możliwość uczestnictwa w obradach sesji Rady Miejskiej 

w Suwałkach i możliwość zabrania głosu jako płatnik, który w dobie COVID-19, poza 

podstawowymi funkcjami płatnika publicznego, pełni też szereg różnorakich zadań, 

związanych z walką z pandemią. Nie widać tego na co dzień, natomiast NFZ od wielu miesięcy 

jest wsparciem zarówno dla ochrony zdrowia, pracowników służby zdrowia, pracujących 

bezpośrednio z pacjentem, ale również wsparciem instytucjonalnym i organizacyjnym, również 

decydującym o przepływie środków finansowych na walkę z COVID-19. Nadmienił,  

że w chwili obecnej na terenie miasta Suwałk funkcjonuje 13 punktów szczepień przeciwko 

COVID-19, prowadzonych przez 12 podmiotów, zarówno publicznych, jak i niepublicznych. 

Zgłaszalność pacjentów nie jest stuprocentowa. Już teraz, na dzień 12 lutego ta liczba punktów 

szczepień w mieście Suwałki zabezpiecza potrzeby miejscowej społeczności. Ta liczba 

punktów właściwie funkcjonuje od mniej więcej 2 tygodni. Od samego początku, na różnych 

wideokonferencjach, czy to organizowanych przez Pana Wojewodę, czy przez Narodowy 

Fundusz Zdrowia bezpośrednio, apelowaliśmy o to, by w dalszym ciągu każdy podmiot, który 

by się podjął tego zadania wiedział, że ma możliwość zgłoszenia się do nas - powiedział. 

Niestety do pewnego momentu odbywało się to bez większego odzewu i tutaj dochodzimy  

do momentu, w którym przede wszystkim bardzo dziękuję Panu Ministrowi Jarosławowi 

Zielińskiemu za włączenie się do całej akcji. Zupełnie obiektywnie i szczerze przyznaję,  

że zaangażowanie Pana Ministra Zielińskiego było kluczowe. Po jego rozmowach było nam, 

jako publicznemu płatnikowi zdecydowanie łatwiej i rozmawiać i też jak się okazało stały się 

możliwe deklaracje, by przystępować do Narodowego Programu Szczepień. Tak więc przez 

jakiś tydzień pracowaliśmy logistycznie, by można było tym wszystkim chętnym, nowym 

podmiotom pomóc. Bardzo serdecznie dziękuję tym podmiotom, lekarzom, właścicielom,  

z którymi bezpośrednio przeprowadzałem rozmowy, a w ślad za mną pracownicy Narodowego 

Funduszu Zdrowia, zarówno z Suwałk, jak i Białegostoku. To wszystko finalnie spowodowało, 

że liczba punktów szczepień w Suwałkach podwoiła się. Każdy z tych podmiotów może 

zamówić aktualnie 30 szczepionek na tydzień.  Oczywiście liczba przeznaczona dla Szpitala 

Wojewódzkiego w Suwałkach, jako szpitala węzłowego jest większa, bo jest to mniej więcej 

200 szczepionek na tydzień. Oczywiście wszystko zależne jest od stanu i możliwości bieżących 

dostaw. Natomiast informacja, jaką mam na tą chwilę jest taka, że w punktach szczepień 

populacyjnych te szczepienia się odbywają. Tak jak podałem Państwu w swojej informacji, 

obliczyliśmy, mając za podstawę dane i metodykę wyliczania, podaną przez Ministerstwo 

Zdrowia, iż na dzień 11 lutego przykładowo w Suwałkach odbywało się około 130 szczepień 

dziennie. Co jest istotne i co już w przesłanej przeze mnie do radnych informacji było 

zamieszczone, w Suwałkach pojawił się mobilny punkt szczepień w Samodzielnym 

Publicznym Zespole Opieki Paliatywnej imienia Jana Pawła II przy ulicy Szpitalnej 54. To jest 

podmiot, który wyraził chęć, aby stworzyć taki mobilny zespół wyjazdowy dla pacjentów 

obłożnie chorych, niechodzących. W tej chwili trwają finalne prace nad zasadami, na jakich 

takie zespoły będą na terenie całego województwa wyjeżdżać do pacjentów, na terenie całego 

subregionu suwalskiego, obejmującego 3 powiaty i miasto Suwałki. Natomiast też nie 

poprzestaliśmy na tym i mamy deklarację również co najmniej innego podmiotu, gdyby była 

taka potrzeba i gdyby okazało się, że większa liczba mieszkańców subregionu suwalskiego 

wymaga tego, by być szczepionymi w miejscu zamieszkania, z uwagi po prostu na stan 

zdrowia.  



Od 12 lutego Szpital Wojewódzki w Suwałkach uczestniczy w szczepieniu nauczycieli 

szczepionką firmy AstraZeneca, a według informacji, które mamy jako Podlaski NFZ,  zgłosiło 

się do szczepień w tym szpitalu 680 nauczycieli. Aktualnie, z ogólnym harmonogramem 

Narodowego Programu Szczepień, szczepimy populację 70+. A z tego co wiemy, jeśli chodzi 

o tą podstawową liczbę 30 szczepionek na tydzień - nie ma z tym większych problemów. Chcę 

też poprawić informację, dotyczącą liczby osób zaszczepionych w Suwałkach. Mianowicie 

przez kilka dni - między 11, a 14 lutym ta liczba się zwiększyła. I aktualnie wynosi 3 588 osób 

- z tego 1 178 osób zaszczepionych drugą dawką i biorąc pod uwagę tą zwiększoną liczbę 

punktów szczepień to Suwałki wyszły na czwartym miejscu w województwie pod względem 

ilości wykonywanych szczepień. Jeśli są jakieś problemy z realizacją szczepień, jakieś 

wątpliwości, pytania - to Podlaski Oddział Wojewódzki NFZ jest w stanie ciągłym, 

permanentnym, telefonicznie – bez przerwy, do dyspozycji.  

Na terenie Oddziału działa koordynator. Często robimy za takiego swoistego pośrednika 

również między innymi Agencją Rezerw Materiałowych, a punktami szczepień, czy też 

szpitalami węzłowymi. Staramy się pomóc też szpitalom węzłowym, takim jak Szpital 

Wojewódzki w Suwałkach. 

 

Karol Korneluk nadmienił, że docierają do niego niepokojące sygnały mówiące o tym, 

że seniorzy z Suwałk mają wyznaczone szczepienie na przykład w Białymstoku. Pewnie jest to 

spowodowane tym, że na początku mieliśmy w Suwałkach 5 punktów szczepień, teraz mamy 

tych punktów 13. Zapytał, czy istnieje możliwość, żeby ci seniorzy byli zaszczepieni  

w Suwałkach, żeby nie musieli jechać na przykład do Białegostoku? 

 

Maciej Bogdan Olesiński odpowiedział, że w momencie, kiedy rozpoczęły się szczepienia 

seniorów czasem dochodziło do różnych tego typu sytuacji. Dyrektor Podlaskiego NFZ 

zaapelował, aby pacjenci, których dotknęła przedstawiona przez radnego sytuacja, 

kontaktowali się albo z infolinią ponownie, albo z Podlaskim Oddziałem Wojewódzkim NFZ.  

Bo oczywiście nie jest intencją i od samego początku nie było, aby ktoś z Suwałk jeździł  

na szczepienie specjalnie do Białegostoku. NFZ postara się w każdym takim przypadku pomóc 

pacjentowi, w konkretnej jego sytuacji i poinformujemy co trzeba. 

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał od kiedy mamy zwiększoną ilość miejsc do szczepień?  

 

Maciej Bogdan Olesiński odpowiedział, że wydaje mu się, że jest to okres od co najmniej  

2 tygodni.  

 

Jacek Niedźwiedzki poinformował, że dzwonił do NFZ w czwartek lub piątek, ponieważ jego 

rodzice  skierowani są na szczepienie do Augustowa. Radny dzwonił w ich imieniu, aby zapytać 

o możliwość zmiany miejsca szczepienia na Suwałki, jednakże otrzymał informację, że jedyna 

możliwość zmiany miejsca szczepienia jest z Augustowa, na Białystok. Tak więc wygląda 

sytuacja z infolinią, o której mówił Dyrektor. 

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał Dyrektora Podlaskiego Oddziału NFZ, które miejsce ma nasze 

województwo w Polsce, jeśli chodzi o szczepienia. Ponadto zapytał Prezydenta, czy on również 

nie wystosowywał apelu o zwiększenie możliwych punktów szczepień, żeby w Suwałkach było 

ich więcej? Nie zgodził się aby wszystkie zasługi przypisywać jedynie dla Pana Posła 

Zielińskiego.  

 



Maciej Bogdan Olesiński  odpowiedział, że trudno jest mu odnieść się do pytania radnego,  

kto dokładnie poinformował o tej możliwości szczepień w Białymstoku. Była  

to najprawdopodobniej infolinia ogólna, być może chodzi o telefon funkcjonujący na terenie 

naszego województwa. Poprosił o bardziej konkretny sygnał, informację do Narodowego 

Funduszu Zdrowia - Wydziału Obsługi Klienta, albo bezpośrednio do samego Dyrektora. 

Trudno jest w tej chwili przesądzić kto i dlaczego podał taką informację i taką propozycję. 

Natomiast każdy przypadek jest do wyjaśnienia, zarówno po to, by pomóc pacjentowi  

w konkretnym przypadku,  jak i po to, by takie sytuacje nie zdarzały się w przyszłości. Odniósł 

się jeszcze do pytania, skierowanego do Pana Prezydenta. Faktycznie, z Dyrektorem 

kontaktował się Pan Prezydent Czesław Renkiewicz, jednakże już po tym, jak zapadały decyzje 

dotyczące nowych punktów szczepień. W rozmowie zadeklarował pomoc na przyszłość, gdyby 

była taka potrzeba.  

  

Czesław Renkiewicz odniósł się do wypowiedzi poprzedników. Uważa, że problem związany 

ze szczepieniami dotyczy braku wystarczającej liczby szczepionek. Punktów szczepień w tej 

chwili, na całe szczęście w Suwałkach mamy już dużo. I to jest wspólna zasługa. Prezydent 

również wystąpił z takim apelem, kiedyś nawet za pośrednictwem mediów, aby liczba punktów 

szczepień zwiększyła się. Wystosował także oficjalne pismo do POZ i wówczas część z nich 

przystąpiła właśnie do Programu, odpowiedziała pozytywnie. Nie chce jednak przepisywać 

sobie jakikolwiek zasług, bo tutaj najważniejszą sprawą jest to, żeby te szczepionki fizycznie 

były, ponieważ lekarze mówią - są w stanie zaszczepić znacznie więcej pacjentów, niż w tej 

chwili. Bardzo martwi nas również fakt, że mieszkańcy Suwałk muszą rejestrować się  

na szczepienie poza granicami miasta. Skorygował również przekazaną informację, dotyczącą 

ilości zaszczepionych nauczycieli z Suwałk. Ich liczba wynosi 400.  

 

Jacek Roszkowski zapytał, czy w sytuacji, kiedy osoba starsza - senior, dostaje pierwszą 

dawkę szczepienia, czy nie istnieje zagrożenie, że tej drugiej dawki może zabraknąć?  

 

Maciej Bogdan Olesiński  odpowiedział, że  takich zagrożeń nie ma. Podzielił również słowa 

Prezydenta – zdecydowanie będziemy mieli większy komfort, jeśli chodzi o liczbę 

szczepionych osób i całą logistykę tego przedsięwzięcia, jeśli po prostu szczepionek zacznie 

napływać do naszego kraju więcej, otworzą się wtedy nowe możliwości. Także my, jako 

publiczny płatnik jesteśmy gotowi do tego, aby wspomóc rozwój, kontraktowanie  

i finansowanie nowych miejsc szczepień. I zbieramy różne deklaracje, rysują się różne 

możliwości. Tylko tak jak mówił Pan Prezydent, tak i tak, jak jest to powszechnie wiadome - 

oby tylko nie zabrakło nowych dostaw szczepionek. Wówczas ten proces będzie w sposób 

należyty realizowany i będzie się rozwijał.  

 

Następnie, głos zabrała Pani Elżbieta Bednarko – Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej w Suwałkach, która poinformowała, że sytuacja w Suwałkach i na terenie 

powiatu jest ostatnimi czasy stabilna. W porównaniu z miesiącami październik-listopad,  

różnica w otrzymanych wynikach dodatnich jest znacząca - jest ich znacznie mniej. Na przykład 

raport z dnia poprzedzającego sesję wskazuje tylko 7 osób z dodatnim wynikiem w całym 

powiecie suwalskim, z czego 5 osób pochodzi z miasta Suwałki.  Także gdyby taka sytuacja 

utrzymywała się nadal, mielibyśmy powody do radości. Od początku pandemii - od marca 

ubiegłego roku, do dnia sesyjnego, na terenie powiatu suwalskiego ogółem liczba osób chorych 

na COVID-19 wynosi 3 869. Miasto Suwałki – 2 921 chorych, powiat - 948. Aktualnie chorych 

na COVID-19 mamy 331 osób w całym powiecie. Miasto - 283, powiat - 48. Ozdrowieńców 



na dzień dzisiejszy jest 3 421. Aktualnie w izolacji domowej przebywa – w mieście 212 osób, 

a  w kwarantannie, na terenie całego powiatu - 300 osób. Dyrektor przytoczyła również dane  

z kilku poprzednich dni. I tak na przykład 13 lutego na terenie całego powiatu było 17 

przypadków, 12 lutego również - 17, 11 lutego - 19 przypadków, 10 lutego - 16. W drugim 

tygodniu ferii zimowych szkoła w całym kraju przeprowadziła badania nauczycieli klas 1-3  

w kierunku COVID-19.  Te badania były oczywiście dobrowolne. U nas zgłosiły się do nich 

333 osoby, z których 4 osoby były dodatnie, nie mając żadnych objawów. 9 lutego została 

przeprowadzona druga tura badań, tym razem byli to tylko nauczyciele, bo wcześniej byli  

to i nauczyciele i pracownicy szkoły. Zgłosiło się 67 osób, zbadało się jednak tylko 15. 

Wszystkie wyniki były ujemne. 16 lutego odbędą się takie badania dla nauczycieli żłobków, 

przedszkoli - to znaczy dla tych osób, które bezpośrednio pracują z dziećmi. Na te badania 

Inspekcja wystawiła 53 zlecenia. Kończąc swoją wypowiedź, zachęciła wszystkich  

do szczepień.  Zaapelowała o to, aby nie czytać nieprawdziwych informacji, które pojawiają 

się w internecie. Dyrektor przytoczyła także informację o tym, że w Polsce na dzień dzisiejszy 

jest zaszczepionych 2 122 245 osób, a odczynów poszczepiennych zanotowano jedynie 1 773. 

W większości przypadków były to łagodne odczyny, które objawiały się bólem w miejscu 

kłucia, zaczerwienieniem ręki i być może lekkim problemem dróg oddechowych. Cięższe 

przypadki były sporadyczne, ale występują one nie tylko przy szczepieniach przeciwko 

COVID-19, zdarzają się także przy innych szczepieniach. Korzyść ze szczepień jest bez 

wątpienia wyższa niż strach, że spotka nas jakiś odczyn poszczepienny. Elżbieta Bednarko 

poinformowała również o tym, jak przedstawiają się zachorowania w szkołach w całym 

powiecie, a także odniosła się do poruszonego przez radnego Sławomira Sieczkowskiego 

pytania, dotyczącego Szkoły Podstawowej nr 2 w Suwałkach. W ubiegłym tygodniu  

do Inspekcji Sanitarnej wpłynęło zgłoszenie, interwencja od grupy nauczycieli tej szkoły,  

że w ich szkole reżim sanitarny i przeciwdziałanie COVID-19 jest fikcją. Oczywiście 

niezwłocznie, następnego dnia po otrzymaniu zgłoszenia nastąpiła tam kontrola Inspekcji wraz 

z pracownikiem Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego. Zarzuty potwierdziły się. Kontrola jest 

jeszcze w toku, za chwilę będzie kontrola sprawdzająca, także na chwilę obecną nic więcej w 

 tej kwestii powiedzieć nie można.  

 

Sławomir Sieczkowski nadmienił, że zastanawia się, czy w naszych szkołach jest jakiekolwiek 

zagrożenie, że nie będzie odbywało się nauczanie stacjonarne. Słyszeliśmy na łamach prasy 

o sytuacji w Szkole Podstawowej nr 2, wiemy, że jest tam pełno kontroli, czekamy na ich 

wyniki. Może większą wiedzę na temat tego, co się dzieje w jednostkach oświatowych 

nadzorowanych przez miasto, podległych miastu, dla których miasto jest organem 

prowadzącym, posiada Pan Prezydent. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer podziękował Pani Elżbiecie Bednarko za olbrzymi bagaż 

informacji, jakie przekazała. Przekazał również ogromne podziękowania nie tylko od siebie, 

ale także pewnie od mieszkańców Suwałk. W dniu poprzedzającym sesję Rady radny był 

świadkiem telefonu do swojej najbliższej rodziny, próbnego telefonu. Kiedy pracownicy 

Inspekcji informują, że osoba ma pozytywny wynik, jest chora na COVID-19, wówczas 

umiejętność komunikowania o tym, umiejętność przekazywania informacji, rzetelność 

informacji, naprawdę budzi podziw. 

 

Elżbieta Bednarko podziękowała za miłe, pełne otuchy słowa, które bez wątpienia przekaże 

pracownikom Inspekcji. Słowa, które napełniają radością i chęcią do dalszej pracy.  

 



Jarosław Józef Kowalewski również przyłączył się do podziękowań, złożonych przez radnego 

Zbigniewa Romana De-Mezera.  Zapytał, czy Inspektor Sanitarna posiada wiedzę, ile osób  

od początku pandemii w mieście a może i powiecie, nie ma już z tego powodu – zmarli ?  

 

Elżbieta Bednarko odpowiedziała, że zgłoszenia o zgonach Inspekcja otrzymuje oczywiście 

ze szpitala. Na dzień dzisiejszy takich zgłoszeń jest 117 - czyli miasto 85 osób, powiat - 32 

osoby.  

 

Następnie głos zabrał Pan Adam Szałanda – Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego  

im. dr Ludwika Rydygiera w Suwałkach. Nadmienił, że Szpital uczestniczy w całym tym 

procesie od początku zaistnienia pandemicznej, nietypowej sytuacji. W tym okresie Szpital 

hospitalizował 745 pacjentów. Wykonanych w laboratoriach Szpitala testów w kierunku 

COVID-19 zostało ponad 4 800.  W punkcie mobilnym zaś wykonano ponad 4 600 wymazów. 

Na dzień dzisiejszy mamy hospitalizowanych 40 pacjentów z potwierdzonym wynikiem, w tym 

6 pacjentów wymagających intensywnej opieki leczenia pod respiratorami. I tu jest bardzo 

niepokojąca sytuacja, ponieważ ilość tych pacjentów wzrasta. Ona była troszeczkę niższa,  

w tej chwili widzimy wzrost. Na dzień dzisiejszy, zgodnie z decyzją Wojewody, Szpital 

dysponuje 60 łóżkami przeznaczonymi dla pacjentów leczonych z tą jednostką chorobową  

i 4 miejscami wymagającymi intensywnej opieki medycznej. W tym okresie odnotowaliśmy  

w naszym Szpitalu 130 zgonów. Tutaj ta różnica jest troszeczkę inna, niż podawała Pani 

Inspektor. Ale to wynika z faktu, że mieliśmy również pacjentów z sąsiednich powiatów. 

Szpital, jako szpital węzłowy uczestniczy w procesie szczepienia. Na dzień dzisiejszy 

wykonaliśmy w grupie zero 1 377 szczepień pierwszą dawką oraz 830 drugą dawką. Pozostało 

nam z grupy zero 186 osób do zaszczepienia pierwszą dawką - powiedział. Tutaj przyczyny  

są różne. Część pacjentów nie zgłasza się, część pacjentów nie potwierdziła, część ma jeszcze 

wyznaczone terminy szczepień na najbliższy okres. Jeżeli chodzi o pracowników Szpitala - 

zaszczepiliśmy 152 osoby pierwszą dawką i 350 pracowników drugą dawką. Szpital przystąpił 

również do szczepień populacyjnych. Na dzień dzisiejszy zaszczepiliśmy pierwszą dawką  

90 pacjentów w tym tygodniu i przystępujemy do szczepień już drugą dawką tej grupy 

pacjentów. Otrzymaliśmy w dniu dzisiejszym dostawę szczepionek, przeznaczoną dla grupy 

zawodowej nauczycieli. Jutro rozpoczynamy te szczepienia, jest to ilość 100 dawek i tą dawkę 

podamy w dniu jutrzejszym, w jednym dniu. W ubiegłym tygodniu mieliśmy taki kulminacyjny 

punkt, kiedy to ilość szczepień wyniosła ponad 570 podanych dawek w ciągu tygodnia.  

 

Wojciech Pająk zapytał o szczepionki dla nauczycieli. Czy będą one również przeciw temu 

wariantowi brytyjskiemu, który już wiemy, że w Polsce też jest obecny? Czy zapewnią  

one bezpieczeństwo też związane z tą mutacją koronawirusa?  

 

Adam Szałanda odpowiedział, że jeżeli chodzi o grupy szczepień, o szczepionki  

dla nauczycieli, są to szczepionki AstraZeneca i tylko takimi możemy szczepić tą grupę 

zawodową. Według informacji ogólnodostępnych, zabezpieczają one pacjenta we wszystkich 

wariantach. 

 

Ad pkt. 7 

Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Suwałkach  

na obszarze Powiatu Suwałki za rok 2020.  

- Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  



 

Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie  

z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Suwałkach na obszarze Powiatu 

Suwałki za rok 2020, zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 8 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

- Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego, zostało 

przyjęte. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 

radnego. 

 

Przewodniczący poinformował, że w dniu 15 stycznia 2021 r. wpłynęło do niego pismo 

Wojewody Podlaskiego z prośbą o przeprowadzenie postępowania wyjaśniającego w sprawie 

zarzutów naruszenia przez radną Annę Ruszewską art. 24f ustawy o samorządzie gminnym.  

Po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego, Przewodniczący przedstawia projekt 

uchwały, który w uzasadnieniu zawiera ustalenia stanu faktycznego.  

 

Jacek Juszkiewicz tytułem wstępu nadmienił, że działanie samorządu winno być transparentne 

i jednoznacznie kojarzone z wysokimi standardami prawnymi i etycznymi. Nie ma tu miejsca 

na relatywizm, w imię którego akceptujemy przywileje, a obowiązki i ograniczenia nałożone 

prawem, ignorujemy. Dzisiejsza uchwała w sprawie niewygaszania mandatu radnej rodzi wiele 

pytań i wątpliwości. Podstawową kwestią jest to, czy ten akt prawa miejscowego powstał  

z obiektywnych przesłanek, czy też błędnie pojmowanego poczucia solidarności. Czy nie jest 

to akcja wyprzedzająca działanie Wojewody, który trzeba podkreślić, że na tym etapie prowadzi 

dopiero postępowanie wyjaśniające w przedmiotowej sprawie. Sama kwestia - sporna, nawet 

w ocenie Pana radcy prawnego, nie jest jednoznaczna. Orzecznictwo sądowe w podobnych 

przypadkach jest niekoniecznie zbieżne z dyspozycją proponowanej uchwały. Należy wskazać, 

że chociaż sama pomoc prawna, mediacja i edukacja prawna są realizowane przez 

Stowarzyszenie Pryzmat nieodpłatnie, to jednak dotyczy to tylko relacji podmiotu z osobą 

fizyczną, korzystającą z takiej pomocy. Faktycznie, na taka pomoc Stowarzyszeniu została 

udzielona dotacja w wysokości 126 060 zł, na którą to są środki określone w budżecie miasta 

Suwałki na rok 2021 w dziale 755, w rozdziale 755. Te środki z budżetu niewątpliwie w dużej 

mierze kwalifikowane są jako wynagrodzenie za taką pomoc prawną, mediacyjną i edukację. 

Stowarzyszenie prowadzi taką działalność na mieniu komunalnym gminy, w którym radna 

sprawuje mandat, a jednocześnie pełni funkcję Wiceprezesa we wspomnianym 

Stowarzyszeniu. Takie są fakty. Czy możemy to ignorować? Nie.  Jest to ewidentnie klarowna 

sytuacja. Niewątpliwie wymaga dogłębnej analizy przez biuro prawne Wojewody Podlaskiego, 

a kto wie, może nawet właściwego postępowania przed sądem administracyjnym. My, jako 



radni nie powinniśmy zabierać w tej sprawie stanowiska, które z jednej strony może być 

przedwczesne, a z drugiej strony niezgodne ze stanem faktycznym i właściwym w takiej kwestii 

działaniem samorządu. Jako radni musimy zachowywać wysokie standardy, które dotyczą 

wszystkich, bez względu na przynależność klubową i wzajemne interakcje. Jako Klub radnych 

Prawo i Sprawiedliwość jesteśmy przeciwni podjęciu takiej uchwały w tym czasie  

i w aktualnym stanie wiedzy na ten temat. Jeżeli analiza prawna wykaże brak kolizji stanu 

faktycznego z przepisami prawa - to uchwała nie będzie zasadna. W przypadku jednak 

stwierdzenia kolizji z przepisami prawa to konieczne będzie i tak podjęcie uchwały 

wygłaszającej mandat radnej. To jest stanowisko Klubu „Prawo i Sprawiedliwość”  

w tej sprawie.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że jego przedmówca odniósł się do pisma, 

które wystosował Wojewoda. Wojewoda zaś zlecił radnym zajęcie opinii. W związku z tym 

trudno byłoby odmówić przepisom prawa i nieznajomości ewentualnej prawa przez radnych, 

skoro mają zająć się taką sytuacją i podjąć uchwałę w tym zakresie.  W związku z tym,  

że sytuacja - jak powtarzam się, stwierdził mój przedmówca, nie jest jednoznaczna,  

a wymagane jest od nas zajęcie stanowiska po analizie dokumentacji prawnej, którą dostaliśmy 

od naszego miejskiego prawnika oraz po zasięgnięciu opinii u innych radców prawnych  

i innych prawników. Jednoznacznie można stwierdzić, że sytuacja jest niejednoznaczna. To nie 

znaczy, że sytuacja nie pozwala nam podjąć takiej uchwały. Ale to oznacza, że my taką uchwałę 

możemy podjąć, że mamy prawo do tego, żeby wyrazić swoje stanowisko i żeby na podstawie 

najlepszej wiedzy, jaką obecnie poosiadamy przyjąć uchwałę w treści proponowanej. Uchwała 

ta musi być podjęta dzisiaj, ponieważ Wojewoda wyznaczył czas do dnia dzisiejszego. Jasnym 

jest jeden natomiast przekaz - że w przepisach prawa i w odwołaniu się do pisma Wojewody 

mówi się o prowadzeniu działalności gospodarczej przez instytucję,  która korzysta z dobra 

miasta. Natomiast organizacja, w której Zarządzie zasiada nasza koleżanka, nie prowadzi 

działalności gospodarczej. Poza prawnymi rzeczami uważamy, że my jako radni Rady Miasta 

Suwałk wszyscy razem, niezależnie od poglądów, od stołów przy których zasiadamy, 

powinniśmy zawsze patrzeć na dobro koleżanki, czy kolegi, obojętnie z której strony stołu 

zasiada.  

 

Sławomir Sieczkowski złożył wniosek formalny. Zaproponowana uchwała brzmi – „odmawia 

się stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Anny Ruszewskiej wobec braku naruszenia 

ustawowego zakazu łączenia mandatu radnego z prowadzeniem działalności gospodarczej”. 

Kwestia prowadzenia działalności gospodarczej w naszych przepisach prawa jest bardzo 

nieostra.  Wniosek, który nasuwa się jest taki, że trudno nam stwierdzić, aby radna prowadziła 

działalność gospodarczą. Zaproponował następujące brzmienie paragrafu pierwszego: 

„odmawia się stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Anny Ruszewskiej wobec braku 

stwierdzenia naruszenia ustawowego zakazu łączenia mandatu radnego z prowadzeniem 

działalności gospodarczej”.  

 

Jacek Niedźwiedzki zaapelował o 10 minut przerwy, podczas której przedyskutowany zostanie 

wniosek formalny radnego Sławomira Sieczkowskiego.  

 

Po przerwie, Sławomir Sieczkowski podziękował za możliwość przedyskutowania wniosku, 

który złożył. Poprosił też o jego wycofanie.  

 



Jacek Roszkowski zaapelował, aby takie propozycje zmiany uchwały padały na początku sesji, 

żeby radni mogli się do nich w jakiś sposób ustosunkować, przemyśleć, żeby nie trzeba było  

za każdym razem robić przerwy i się do danej kwestii odnosić.  

 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 25a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym, radna Anna Ruszewska złożyła wniosek, aby wyłączyć się  

z głosowania nad umawianym projektem uchwały.  

 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

– Pismo w sprawie wyłączenia z głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

W wyniku głosowania („za”– 15 radnych, przeciw 6 radnych, 1 radny wstrzymał się od 

głosu) uchwała została przyjęta. 

  

Uchwała nr XXIX/387/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 15 lutego 2021 r. 

w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

– stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

 
 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia i zwrotu opłaty za korzystanie  

z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu 

sprzedaży w roku 2021. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 22 radnych) uchwała została przyjęta. 

  

Uchwała nr XXIX/388/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 15 lutego 2021 r. 

w sprawie zwolnienia i zwrotu opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży w roku 2021 

– stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 



Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

W wyniku głosowania („za”– 13 radnych, przeciw – 7 radnych, 2 radnych wstrzymało się 

od głosu) uchwała została przyjęta. 
 

  
Uchwała nr XXIX/389/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 15 lutego 2021 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata   

2021-2040  – stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 
Ad pkt. 12  

Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

w sprawie przyjęcia Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny 

Suwalczanin”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie obwieszczenia –

załącznik nr 21 do protokołu. 
 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem obwieszczenia. 

 – Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 22 radnych) obwieszczenie zostało przyjęte. 

 

 

Obwieszczenie Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 lutego 2021 r. w sprawie 

ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania 

rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin” 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

 



Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny 

Suwalczanin”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie obwieszczenia –

załącznik nr 24 do protokołu. 
 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem obwieszczenia. 

 – Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 22 radnych) obwieszczenie zostało przyjęte. 

 

 

Obwieszczenie Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 lutego 2021 r. w sprawie 

ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania 

rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin” 

– stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 
Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych publicznym i niepublicznym 

przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom, w tym szkołom 

podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny i placówkom z terenu 

Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania  

i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie obwieszczenia –

załącznik nr 27 do protokołu. 
 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem obwieszczenia. 

 – Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 22 radnych) obwieszczenie zostało przyjęte. 

 

 

Obwieszczenie Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 lutego 2021 r. w sprawie 

ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 

przedszkolnego, szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano 

oddział przedszkolny i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu 

rozliczenia ich wykorzystania – stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 



Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki środków finansowych na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów świadczeń przyznawanych  

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz warunków i sposobu ich przyznawania.  

 
Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie obwieszczenia –

załącznik nr 30 do protokołu. 
 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem obwieszczenia. 

 – Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 22 radnych) obwieszczenie zostało przyjęte. 

 

 

Obwieszczenie Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 lutego 2021 r. w sprawie 

ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki 

środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów 

świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, 

szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz warunków  

i sposobu ich przyznawania – stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 
Ad pkt. 16 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Prezydent Czesław Renkiewicz odniósł się do wypowiedzi radnej Marioli Brygidy 

Karpińskiej, dotyczącej wyników egzaminów zewnętrznych i pozycji suwalskich szkół na tle 

innych samorządów. Wyniki te nie są satysfakcjonujące, dlatego też samorząd wciąż podejmuje 

różnego rodzaju działania, aby było lepiej. Chociażby powołanie Zespołu do spraw jakości 

nauczania, w skład którego wchodzili m. in. dyrektorzy placówek, nauczyciele, rodzice. Zespół 

ten wypracował rekomendacje i wnioski, które samorząd próbuje wdrażać. Faktycznie, wyniki 

nie są zbyt dobre – co również pokazuje ranking Perspektyw, dlatego też pierwszy cel 

strategiczny, który sobie założyliśmy w Strategii Oświaty to wzrost jakości kształcenia, 

wychowania i opieki. Samorząd pracuje teraz nad celami operacyjnymi, musi zrobić wszystko, 

żeby było lepiej, żeby suwalska młodzież miała lepszy start.  Ranking Perspektyw pokazał  

chociażby niższe wyniki w I Liceum Ogólnokształcącym, czego Pani Dyrektor szkoły  

nie potrafi wyjaśnić, analizuje w tej chwili sytuację.  Sporządzona została również analiza 

SWOT na temat mocnych i słabych stron suwalskiej oświaty. Padło tam stwierdzenie, że jest 

słaby nadzór pedagogiczny. Prezydent uważa, że diagnoza jest znana. Zarówno dyrektorzy, jak 

i nauczyciele doskonale wiedzą, co trzeba poprawić. 

 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Zbigniewa Romana De-Mezera nadmienił,  

że rzeczywiście w tym roku przypada trzydziestolecie Suwalskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej, która została powołana do funkcjonowania w 1996 roku. Na tle swojej całej, 



trzydziestoletniej historii miewała różne okresy – zarówno lepsze, jak i słabsze. Od 1 lipca 2018 

roku nastąpiła zmiana przepisów, regulujących funkcjonowanie stref ekonomicznych w całym 

kraju. W wyniku tej zmiany atrakcyjność Suwałk spadła, natomiast w ramach zrównoważonego 

rozwoju zmieniono kryteria inwestowania w całej Polsce. W chwili obecnej strefą jest cała 

Polska i Suwałki, na tle chociażby okolicznych miejscowości, miast i miasteczek mają gorsze 

warunki do inwestowania. Przedsiębiorcy mają gorsze warunki do inwestowania, żeby uzyskać 

właśnie ten przywilej zwolnienia podatkowego. Efekt jest taki, że w Suwałkach zbyt dużo się 

nie dzieje. Te duże inwestycje, które zostały zrealizowane - tak jak chociażby Tanne - zakłady 

płyty wiórowej, czy też Padma, to wszystko zostało przyjęte przed zmianą tego prawa 

strefowego. Prezydent zaproponował zaproszenie na obrady sesji Rady Miejskiej Pana Prezesa 

Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, który bardziej szczegółowo zreferuje omawianą 

tematykę – odniesie się zarówno do podejmowanych przez Strefę działań, jak i sytuacji, w jakiej 

obecnie się znajduje.  

 

Jarosławowi Kowalewskiemu odpowiedział, że próby znalezienia odpowiedniego lokalu  

dla harcerzy ZHP trwają już kilka miesięcy. Prezydent spotykał się z harcerzami, 

przedstawiając propozycje takich pomieszczeń, którymi dysponuje miasto.  Hufiec ZHP  

ma pomieszczenie w budynku Państwowej Straży Pożarnej przy ulicy Pułaskiego  

w Suwałkach. Ten budynek natomiast przeznaczony jest dla instytucji rządowych. Z budynku 

przy ulicy Sejneńskiej 13 przekwaterowuje się właśnie tam, na ulicę Pułaskiego, Podlaski 

Urząd Wojewódzki, a także weterynaria, która miała swoją siedzibę na ulicy Utrata. Pierwotnie 

Prezydent sądził, że opuszczony przez weterynarię budynek przy ulicy Utrata, będzie  

do dyspozycji harcerzy. Natomiast z budynku przy ulicy Sejneńskiej 13 pozostaje  

do przeniesienia Państwowa Straż Rybacka, która zadeklarowała właśnie chęć przeniesienia się 

na ulicę Utrata. Pozostaje również do przeniesienia Wojewódzki Konserwator Zabytków.  

W tym budynku przy ulicy Utrata ma również swoją siedzibę TPD - Towarzystwo Przyjaciół 

Dzieci, także dla harcerzy nie będzie już tam po prostu miejsca. W ubiegłym tygodniu, podczas 

spotkania, Prezydent zaproponował harcerzom pomieszczenie w budynku przy ulicy 

Waryńskiego. Jednakże jest jedno ogrzewane elektrycznie i harcerze, po wizytowaniu tego 

lokalu uznali, że jest on nieodpowiedni dla ich rodzaju działalności. Wobec tego, wiedząc, 

jakimi lokalami dysponuje miasto, otrzymali kolejne trzy propozycje - powrotu na ulicę 

Noniewicza, gdzie mieli już swoją siedzibę. Druga propozycja - to budynek zlokalizowany  

w Ośrodku Żeglarskim przy Zalewie Arkadia, natomiast trzecia – oficyna kamienicy przy ulicy 

Kościuszki 71, czyli tam, gdzie mieści się CWOP, Stowarzyszenie „Wybór” i Klub 

Abstynentów „Filar”. Prezydent złożył również harcerzom propozycję, aby objęli w swoje 

posiadanie te pomieszczenia, które są w Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych, 

nawet z prowadzeniem tego Centrum, na które miasto po raz drugi ogłasza konkurs. To są trzy, 

adekwatne od dzisiejszych możliwości propozycje, które harcerze mają rozważyć.  

 

Prezydent odniósł się również do wypowiedzi radnego Sławomira Sieczkowskiego. Na temat 

Szkoły Podstawowej numer 2, Pani Dyrektor Sanepidu - Elżbieta Bednarko powiedziała już 

sporo. Do tutejszego samorządu dobiegały niepokojące informacje, stąd też odbyła się wspólna 

kontrola Sanepidu i Wydziału Oświaty i Wychowania Urzędu Miejskiego. Oczekujemy teraz 

na jej zakończenie oraz na wnioski z tej kontroli. Prezydent wystosował również pismo  

do dyrektorów wszystkich jednostek oświatowych z prośbą o przestrzeganie wytycznych, które 

dokładnie mówią, jak w reżimie sanitarnym te placówki mają funkcjonować. Jeśli chodzi 

natomiast o Szkołę Podstawową nr 2, w tym tygodniu powinny być już znane ustalenia z tej 

kontroli, wówczas samorząd będzie podejmował właściwe kroki.   



Imienne karty radnych Rady Miejskiej do głosowania na XXIX sesji Rady Miejskiej  

w Suwałkach w dniu 15 lutego 2021 r.: 

 

1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 33 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 35 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 37 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 38 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 40 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 41 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 42 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – stanowi załącznik nr 43 do protokołu 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 45 do protokołu 

14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 46 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 47 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – stanowi załącznik nr 48 do protokołu 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 49 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 50 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 51 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – stanowi załącznik nr 52 do protokołu 

21. Sławomir Sieczkowski – stanowi załącznik nr 53 do protokołu 

22. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 54 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

 

Przewodniczący, kończąc XXIX sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym  

za uczestnictwo w obradach, a radnym za aktywny udział. Poinformował, że najbliższa sesja 

Rady Miejskiej planowana jest na dzień 31 marca 2021 r.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

                   Przewodniczący 

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

               Zdzisław Przełomiec 

 

Protokół sporządziła:                                                        

Emilia Jankowska 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


